
Vedtatte forslag Bærum Arbeiderparti årsmøte 2024 
 

Nytt Forslag A - Energi for fremtiden 
 

Vannkraften har vært avgjørende for byggingen av det moderne Norge. Tilstrekkelig tilgang 
til ren og rimelig energi har gitt tryggere liv for familiene og vekstmulighet for bedrifter, 
inklusive kraftkrevende industri som har blitt store eksportbedrifter. Vannkraftutbygginger 
har ofte medført politisk strid. Og det har vært politisk strid om eierskapet skal ligge hos 
fellesskapet eller også kunne være i privat eie. Regjeringen Stoltenberg stoppet i 2005 
muligheten for salg av vannkraft til private og sikret hjemfallsretten. 
  
For å sikre stabil levering av strøm og jevne priser i hele Norge har vi i mange år bygget 
kabler for innenlandske overføringer. De senere årene er det også bygget kabler til andre 
land, særlig Tyskland og Storbritannia. Dette sammen med forpliktelser gjennom EØS-
avtalen og EU-reguleringer i såkalte energipakker, har skapt en kobling mellom prisnivået på 
energi i Norge og i Europa. Forsterket av krigen i Ukraina og stopp i gassleveranser til Europa, 
har dette, sammen med lite nedbør i 2021/2022, ført til svært høye energipriser også i Norge 
som delvis er kompensert ved strømstøtte til norske husholdninger. Det er betydelig uro hos 
folk over denne nye energihverdagen. Det trengs god informasjon og åpenhet om bakgrunn 
for situasjonen, og offensiv politikk for å trygge leveranse av rimelig energi til innbyggere og 
bedrifter. 
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• ta kontroll med utveksling til Europa 
• at nye regler for nedtrapping av vannmagasinene må aktivt brukes ved behov  
• Bygge ut nettet i Norge slik at flaskehalser avvikles, og etablere et prisnivå for hele 

landet. 
• Utrede med sikte på å innføre et 2-prissystem for strøm i primærbolig. 
• at det samlede avgiftsnivået på energi må vurderes løpende. 
• at eksisterende vannkraftanlegg må oppgraderes, og det vurderes bygging av nye. 
• Elektrifisering av sokkelen skal som hovedregel kun skje med havvind eller annen 

fornybar kraft produsert på sokkelen. 
• Øke tilskudd til solfangeranlegg på eksisterende bygg og pålegg på nybygg. 
• Melkøya skal avkarboniseres med kortreist fornybar energi eller karbonfangst og 

lagring, samtidig skal ny fornybar energi utbygges i landsdelen. 
• Støtte utbyggingen av fornybar energi, inkludert landbasert vind, der prosessen 

ivaretar natur og andre sentrale verdier. 
• Det bør inngås samarbeid mellom de nordiske landene for felles utbygging av 

kjernekraft. 
• Det må fremmes en strategi for utbygging av regulerbar kraft. 
• Det skal vurderes å endre strømstøtte ordningen. Det skal vurderes en modell for 

kontantoverføring til husholdningen. 
 



Nytt forslag B - Enklere miljøvennlig forbruk 

For å nå klimamålene er det viktig at det er enklest mulig å ta miljøvennlige valg. Her 
må stat og næring jobbe sammen slik at det er billig å være bærekraftig og 
informasjonen som trenges er enkelt tilgjengelig.  
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• MVA på reparasjon, utleie og brukthandel bør kuttes. 
• det bør innføres levetids-merking på produkter som elektronikk slik at det er enklere 

å velge bærekraftige alternativer. 
• kommunene bør satse på gjenbruk gjennom flere og bedre gjenbrukssenter og 

utlånsordninger, blant annet gjennom samarbeid med frivilligheten og ideell sektor.  
• innføre tiltak mot kasting av usolgte og utgåtte varer, samt gi insentiver til å gi bort til 

veldedige organisasjoner. 
• forplikte matvarebransjen til å kutte matsvinn i hele verdikjeden. 
• det bør arbeides for at alle forbruksvarer- og tjenester merkes med CO2-avtrykk. 
• At uriktige, udokumenterte eller uvesentlige utsagn om miljøfordeler ved et produkt 

(grønnvasking) som brukes til å villede forbrukere klassifiseres som falsk reklame. 
 

Nytt forslag C - Alle skal ha råd til et hjem  
Som et sosialdemokratisk parti er like muligheter for alle en av våre viktigste saker. Da må 
også alle, uansett hvilket samfunnslag de kommer fra, ha mulighet til å eie egen bolig. For 
mange av dagens unge voksne og andre grupper er boligeierdrømmen på vei til å ikke være 
noe mer enn akkurat en drøm. Arv eller hjelp fra kjøpesterke familier nærmer seg en 
nødvendighet, selv for de som har god inntekt. En av grunnene er utfordringen med å klare å 
spare inn 15%-egenkapitalskravet. 
 

Det er tydelig at hvis flere skal komme inn på boligmarkedet må en annen politikk til! 
Nordmenns mulighet til å eie egen bolig har vært et av de mest effektive tiltakene for 
reduserte forskjeller i formue i befolkningen. 
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• at husbanken må styrkes med midler for lån og utvide utlånsrammen for å hjelpe 

flere inn på boligmarkedet. 
• staten må styrke kommunenes ramme og ansvar til å drive en sosial boligpolitikk, 

spesielt i områder med høyt regionalt press. 
• staten må bistå kommunene i at boligbyggelag igjen kan bli en viktig aktør i 

boligbygging for mennesker med alminnelig inntekt særlig i pressområder.  
• Vurdere å utvide rentefradragsordningen til å også gjelde utgifter til leie av bolig for å 

redusere de økonomiske nedsiden ved å leie. 
• Gi Husbanken mulighet til å delvis dekke egenkapitalskravet for førstegangskjøpere 

som har god nok inntekt til å ellers håndtere lånet. 
• Legge til rette for flere borettslag for å hindre oppkjøp av boliger fra investorer. 
• Gi kommunen mulighet til å sette kvote på leie-til-eie boliger i alle nye 

boligprosjekter. 



• Gjennomføre endringer i skattesystemet som gjør bolig til et dårligere 
investeringsobjekt for de som ikke selv bor eller benytter boligen. 

• Gjennomføre prøveprosjekt i kommuner i pressområder med prisregulere på boliger 
og kommunal forkjøpsrett for å sikre at flere har råd til å bo i kommunen.  

 

Nytt forslag D - Sandvika som kystby 

Sandvika skal utvikles som regionby. Fjerning av E-18 og broen hvor en åpner opp Sandvika by 
mot fjorden, er kanskje det viktigste prosjektet for utviklingen. Det vil skape et nytt byliv til glede for 
alle innbyggerne og fjerne trafikkstøyet fra Sandvika, Kadettangen og flere andre viktige områder for 
Bærums innbyggere. En ny lokalvei i kystsonen må ikke bli en trafikkert “snarvei” som gjenskaper 

dagens situasjon. Bruk av tunneler, kulverter og / eller betonglokk kan inngå i løsningene.  
 

Kostnadene med kulvert/tunell fra Sandviksåsen til Kjørbo er beregnet til ca. 1.3 milliarder. 
Staten, Akershus fylkeskommune, Bærum kommune og næringslivet må jobbe for å sikre 
finansieringen og gjennomføringen av prosjektet slik at Sandvika åpnes mot fjorden og 
allmennheten får trafikkfri adgang til strandsonen i Sandvika.   
 
Bærum Arbeiderparti mener: 

• At all biltrafikk langs sjøfronten i Sandvika må legges under bakken. 
 

Nytt forslag E - Sikre Norges trygghet 

Forsvarskommisjonen av 2021 (NOU 2023:14) tegnet et dystert bilde av norsk forsvarsevne 
og understreket at både myndigheter og befolkningen må ta innover seg alvoret i 
situasjonen vi står i. Med Russlands angrepskrig mot Ukraina og annen urovekkende 
utvikling i det geopolitiske bildet er vi nå i en ny verden som påvirker norsk sikkerhet 
negativt. Vi ser at fremmede makter benytter digital krigføring blant annet for å påvirke 
demokratiske valg i andre land. 
 

Vi er nødt til å ta disse endringene på alvor, både ved å støtte Ukraina, styrke eget forsvar og 
sikre et tett nordisk, europeisk og transatlantisk militært samarbeid. I 30 år med rimelig politisk 

stabilitet har Norge kunnet redusere Forsvaret til et nødvendig minimum, men nå kreves et krafttak.  
 

Tiden er inne for et bredt forsvarspolitisk samarbeid hvor formålet er å bedre norsk 
forsvarsevne, både på kort og lang sikt. Skal dette bli vellykket må det ligge en bred, politisk 
aksept og felles forståelse i bunnen. Stortinget bestemte i fjor at det hvert år i fem år skal 
bevilges 15 milliarder til Nansen-programmet for humanitær og militær hjelp til Ukraina. Det 
støtter vi helhjertet opp om, men det trengs mer. 
 

Arbeiderpartiet går i front for et forsvarspolitisk løft for å trygge vårt land og folk. 
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• det må komme et bredt forsvarspolitisk forlik basert på Forsvars Kommisjonens rapport. 



• Norge må øke sin forsvarskapasitet ved å rekruttere og trene flere soldater, samt kjøpe og 
produsere mer utstyr, våpen og ammunisjon. 

• Norge må bygge kompetanse og kapasitet for å øke forsvarsevnen mot digital krigføring. 
• det må sikres tilstrekkelig med tilfluktsrom.  
• At midlene i Nansen-programmet prioriteres i størst mulig grad til hjelp i Ukraina. 

 

Forslag 1 - RIKTIG KOMPETANSE OG NOK FOLK. SIKRE AT 

SKOLETILBUDET PASSER ALLE.  

Forslag:  

Et flertall av elevene som dropper ut av videregående skole, går på yrkesfag. Voksne og 
minoritetsspråklige har vansker med å fullføre fagutdanningen i dagens videregående skole. Skolen 
klarer ikke alltid å følge utviklingen i arbeidslivet mht utstyr, maskiner og ny teknologi. Til det skjer 
utviklingen raskt og skolen mangler ressurser til fornying. Karriereveiledningen på ungdomstrinnet 
må forbedres og eleven må også ha tilgang på veiledere med yrkesfaglig bakgrunn. 

Dersom deler av yrkesopplæringen blir flyttet ut i bedrift, kan noe av dette bøtes på. Elevene får et 
mer realistisk innblikk i faget/yrket, og skolene får innsyn i den faglige utviklingen ved å følge opp 
elevene i bedriften. Dette kan også styrke samarbeidet mellom skole og bedrift. Bedriftene kan bidra 
med kursing av lærerne, delta noe i undervisningen samtidig som skolene kan lettere tilby kurs i 
allmennfag, tilrettelagt for bedriften. Fylkeskommunen må utvide rutiner for kvalitetssikring av 
opplæringen i bedrift i samarbeid med skolene, og vil fortsatt ha hovedansvaret for opplæringen. 
Opplæringen bør legges opp individuelt etter eleven. 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• Mer av opplæringen på yrkesfag bør foregå som praksis i bedrift så fremt det er HMS-messig 

ansvarlig.  

 

Forslag 2 - OPPLÆRING OM MAT 

Manglende kunnskap om hvordan tilberede mat for de med allergi kan gi alvorlig sykdom. Ved å lære 
om dette i mat og helse vil kunnskap og ferdigheter i befolkningen øke og det kan bli blir tryggere for 
barn med allergi å delta på lik linje med andre barn på skole, i sosiale sammenhenger, på turer og i 
idrettssammenheng. På sikt vil kunnskapen i befolkningen øke, og det vil blir tryggere for personer 
med allergier/matintoleranse og cøliaki og spiste mat andre steder enn hjemme.  
 

Bærum Arbeiderparti mener 
• At opplæring om mat og matlaging styrkes i skolen, herunder også læring om allergener. 

 

Forslag 3 - ØKE GRUNNSTØNADEN FOR CØLIAKERE.  
705 kr er alt for lite som grunnstønad pr måned, når mel for cøliakere har dobbel pris, og sjelden er 

på tilbud. Høyre halverte støtten i 2020 basert på et regnskap som sier at voksne spiser 20 brødskiver 

i uka. Brødene har sammenlignet med alminnelige brød mindre næringsinnhold, lavere vekt og 

dårligere utvalg. Et glutenfritt frossent brød koster kr. 78,90 for 500 gr. Fire glutenfrie tortilla lefser 

koster 83,90. 



SIFO beregner at matbudsjett for en vanlig familie på 4 er 13.500 pr måned i mat. Matvareprisen har 

steget med 9% på et år, referansebudsjettet for familie på 4 er 13.500 kr pr mnd. i mat, og en økning 

på 4% er 550 kr mer i mnd. Cøliaki er en alvorlig kronisk sykdom som holdes i sjakk med glutenfrimat. 

Glutenfri mat er medisin for alle cøliakere. 

Det er viktig at personer med cøliaki spiser kun glutenfri mat. For barn og unge er det særlig 

utfordrende når maten er betydelig dyrere og utvalget minimalt.  

 

Bærum Arbeiderparti mener:  

• at grunnstønaden for cøliakere bør økes 

 

 

Forslag 5 – ENDRING AV RAMMEVILKÅR FOR PRIVAT 

BEHANDLINGSFORSIKRING DEKKET AV ARBEIDSGIVER  
750.000 nordmenn har privat behandlingsforsikring, og de aller fleste har dette betalt av 
arbeidsgiver. Private behandlingsforsikringer speiler de områdene med lengst venteliste i 
spesialisthelsetjenesten. Arbeiderpartiet har gått til valg på: En felles offentlig helsetjeneste, styrt av 
fellesskapet og finansiert over skatteseddelen. En god felles offentlig helsetjeneste utjevner 
forskjeller mellom innbyggere i Norge.  
 

Bærum Arbeiderparti mener:  
• At arbeidsgiver ikke kan skrive av utgifter til privat behandlingsforsikring på skatten. 

 

Forslag 6 - STYRK NRK SOM ALLMENNKRINGKASTER 

 

Tv- og media verden er mer og mer preget av nyheter og programmer som langt oftere enn før er 

preget av delvis usannheter og drevet frem av uriktig informasjon og reklameinntekter. 

Programtilbudet utenfor NRK er også ofte tilpasset de sterkeste kjøpergruppene og full av reklames 

som påvirker våre barn, unge og andre med den hovedhensikt å treffe kundegrupper og selge 

produkter til de som kan betale mest. 

Det er derfor behov for å styrke NRK, ikke bare økonomisk, men også se på samfunnsoppdraget og 

hva de bør ha holdninger til verden. 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• at bevilgningene til NRK betydelig økes 

• at samfunnsoppdraget for NRK må styrkes 

• at bemanningen i NRK økes 

• at det bør tilstrebes at store nasjonale og internasjonale begivenheter vises betalings –og 

reklamefritt for alle seerne. 

 



Forslag 8 - Billigere kollektiv  
Bærum AP vil at flere skal velge buss og bane/tog, og at biltrafikken skal reduseres vesentlig. 
Klimapåkjenningene av privatbiltrafikken er en stor årsak til dagens klimakrise og lette biler utgjør 
63% av klimagassutslippene i Bærum.  
For at Bærum kommune skal greie å innfri sine klimamål, må det gjøres noen drastiske endringer  i 
bilbruken. Et positivt insentiv og noe velgerne ønsker er at det gjøres noe med billettprisen.    
 

Bærum Arbeiderparti mener:  
• Hele Bærum inn i sone 1 nå. 
• Gradvis reduksjon av prisene på kollektivtransport. 
• Gjennomføring av REIS-rabatten. 
• Utvikle et styrket rutetilbud. 
• På sikt bør det sees på muligheten for innføring av gratis kollektivtransport. 

 

 

Forslag 13 - GI BARN FØDT I DESEMBER RETT PÅ PLASS I 

BARNEHAGE DET ÅRET DE FYLLER 1 

Alle barn har rett til å få plass i barnehagen etter søknad det året de fyller ett år, etter 

barnehageloven § 16. Det gjelder imidlertid så lenge barnet er født innen utgangen av november. 

Barn født i desember har først rett på barnehageplass i august året etter. Dette betyr at barn født i 

desember har rett på 1 år mindre i barnehage før skolestart, enn andre barn. Fra før vet vi at 

desember barna også har større sjanse for å bli hengende etter på skolen fordi de er yngst når de 

begynner der (Stipendiat Ellen Øen Carlsen, FHI). De får også et år mindre på småbarnsavdeling hvor 

voksentettheten er størst.  

Bærum Arbeiderparti mener 

• Barnehageloven § 16 Rett til plass i barnehage, må endres slik at barn født i desember får 

samme rettigheter som andre barn 

 

Forslag 14 - LEKENS PLASS I 1. KLASSE 

Dagens seksåringer har ikke fått den skolen de ble lovet. Første sammenstilling av forskning fra 

evalueringen av 6- års reformen viser klare svakheter og at den ikke er i tråd med det som var 

intensjonen. Leken har måttet vike for stillesittende, formell læring. Det kommer videre fram at 8 av 

10 lærere har en forventning om at elevene skal kunne lese før jul i 1. klasse. Halvparten av 

skoleeierne sier de gjennomfører lokale kartleggingsprøver på 1. trinn i tillegg til nasjonale prøver. Til 

tross for at grunnskolen har økt med 1 år gjør ikke norske elever det bedre i internasjonale 

undersøkelser, heller ikke når en sammenligner dem med land som har en 9-årig grunnskole. I PISA 

undersøkelsen scorer eksempelvis Finland bedre enn Norge i alle fag- på tross av 9-årig grunnskole.  

Norge og Island er de eneste landene i Norden som har ordinær skole for seksåringene. 

I dag ser vi at flere sliter på skolen, motivasjonen for læring går ned og antallet elever som sliter med 

skolevegring er økende. Det er på tide å gi seksåringene leken tilbake. Leken er små barns foretrukne 

læringsform og har stor betydning for hjernens utvikling. Gjennom leken skapes også grunnlaget for 

senere å ta imot den formelle akademiske læringen i skolen.  



Bærum Arbeiderparti mener: 

• Skolehverdagen til en seksåring skal bære preg av lekbasert læring, uteaktiviteter og fysisk 

bevegelse/aktivitet 

 

Forslag 15 - Grunnbemanning i barnehagene 

Tilstrekkelig og godt utdannet grunnbemanning i barnehagene er en forutsetning for å kunne tilby de 

ansatte gode arbeidsvilkår, og barna et godt pedagogisk tilbud. I dag er grunnbemanningen lagt på 

det nasjonale minstekravet, med kun tre ansatte per avdeling på inntil 18 barn. Samtidig opplever de 

ansatte at stadig flere barn oppholder seg i barnehagene fra de åpner halv åtte, til de stenger klokken 

fem. Med tre ansatte per avdeling, med normalarbeidstid på 7,5 time, er det en time i hver ende av 

åpningstiden som det ikke er full bemanning. Og i praksis er det ytterligere en time i hver ende hvor 

det kun er to ansatte på jobb for å få vaktplanene til å gå opp. Det vil si at i totalt fire timer hver dag 

er det kun to og ikke tre ansatte per avdeling til å ta seg av barna. 

Pålagt planleggingstid, møtevirksomhet med foreldre og andre kommunale instanser som f.eks PPT 

og Barnevernet, spiser daglig av den tiden som pedagogene skal ha med barna. På toppen av dette 

kommer avvikling av ferier og et altfor høyt sykefravær, som tærer på de som er igjen på 

avdelingene.  

Høyt arbeidspress, lav bemanning og en økning av barn som trenger ekstra oppmerksomhet, er noen 

av årsakene til at barnehagene sliter med å få tak i nok kvalifiserte ansatte, spesielt barnehagelærere 

med høyskoleutdanning. 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• at grunnbemanningen i barnehagene må økes. 

Forslag 16 - La læreren være lærer! 

Samfunnet, med økte krav og utfordringer har også endret skolehverdagen.  Lærerne opplever en 

arbeidshverdag hvor stadig flere oppgaver har kommet til utover det å undervise. Det er flere barn nå 

enn tidligere som trenger tilrettelagt oppfølging, og kontakten med foreldre og andre kommunale 

instanser tar i tillegg mye av lærernes tid.  

For at lærerne skal kunne drive med det de egentlig skal og er utdannet til, og at hver enkelt elev skal 

få en best mulig tilpasset undervisning, må vi ikke bare sikre at vi har nok lærere på alle skolene våre, 

men også styrke laget rundt elevene. Andre yrkesgrupper som for eksempel spesialpedagoger og 

miljølærere (som kan være utdannete barnevernspedagoger, barne- og ungdomsarbeidere med mer) 

må derfor inn i skolene for å styrke både kompetansen og læringsmiljøene.  

Bærum Arbeiderparti mener:  

• at laget rundt eleven må styrkes med annen kompetanse i tillegg til god lærerdekning 

Forslag 17 - Tilbudet psykisk helse må styrkes i kommunen,  
Kommunens tilbud innen psykisk helse må forbedres slik at barn, unge og voksne sikres nok hjelp når 

de får psykiske problemer.  Tilbudet «Rask psykisk helsehjelp» passer for dem med lettere 

problemer.  Men trenger man mer oppfølging over tid, må flere tiltak tilbys. Dessverre er det altfor 



lang ventetid for psykologhjelp som kan forverre psykisk uhelse.   Psykologer med dyr privatpraksis 

kan da bli alternativet.  

Pasienter med langvarige psykiske lidelser må ha tett oppfølging fra oppfølgingstjenesten.  Fastlegen, 

spesialisthelsetjenenesten og FACT-team trekkes inn for dem som trenger mer ekspertise.  De som 

må følges særlig tett over lang tid er ofte enslige voksne uten tilstrekkelig nettverk i livet sitt.  Familie 

og gode venner er til stor hjelp ved psykisk sykdom for dem som er heldige å ha det, men det må ikke 

medføre redusert hjelp ved behov.    

Spørsmål verdt å stille: Har kommunen nok kapasitet, bemanning og ekspertise innen psykisk helse?   

Dekker de ambulante teamene og oppfølgingstjenesten behovene?  Bør overgangen fra innleggelse 

til utskriving bli bedre?  Hvilken hjelp kan man få når man er tilbake i eget hjem over tid?  Trenger 

kommunen flere mestringsplasser/trygghetsplasser innen psykisk helse?  

 Bærum Arbeiderparti mener:  

• At kommunen må ta en grundig gjennomgang av sine tilbud innen psykisk helse for å 

sikre tilstrekkelige tjenester og gode rutiner. 

• Det trengs en evaluering av de ambulante teamene og oppfølgingstjenesten om de 

oppfyller behovene i de ulike pasientforløpene.  

• Kommunen trenger flere mestringsplasser/trygghetsplasser med lett tilgang ved behov.  

• Kommunen bør vurdere om flere pasienter kan trenge botilbud med bemanning i kortere 

eller lengre perioder for side å klare seg hjemme selv lenger. 

Forslag 18 - Kirkegårdsveien 3, beholde og utvikle eiendommen til 

felles beste.  
Bryn helsesenter – tidligere Kirkegårdsveien 3 Rykkinn er fraflyttet.  Bærum kommune er eier av 
denne tomta som er 69.292 m2 og regulert til offentlige formål.  Bærum kommune har ikke bestemt 
seg for hva som skal skje videre på stedet, men ulike alternativer og formål vil bli vurdert.  Aktører i 
Rykkinnområdet kan ha interesse for eiendommen.   Informasjon om saken er fra Budstikka 
23.11.23.     

Spørsmål å stille: Hva skal skje med tomta og bygget?  Skal Arbeiderpartiet engasjere seg?  

Bærum Arbeiderparti mener:                                                                                             

• At den kommunale eiendom ikke skal selges. 
• Saken må følges opp i Bærum kommune.  
• At det er viktig at tomta og bygget kan brukes til aktiviteter som innbyggerne på Rykkinn kan 

ha glede av.  

 

Forslag 20 - Tannhelse må likestilles med andre helsetjenester 

 
Arbeiderpartiet har gjort en del positivt i forhold til å styrke den offentlige tannhelsetjenesten slik at 
flere grupper av befolkningen for mer støtte for å ivareta sin tannhelse. Men tennene er en del av 
kroppen vår og Arbeiderpartiet må legge inn i sitt program at tannhelse fullt ut skal likestilles med 
andre helsetjenester.  
 
Bærum Arbeiderparti mener:   



• Det må gjennomføres en tannhelsereform som utvider den offentlige tannhelsetjenesten slik 
at den blir likestilt med andre helsetjenester. 

• at de som må til tannlegen for å kontrollere og reparere tenner og/eller har sykdommer som 
gir dårlig tannhelse, skal få støtte og få dekket tannlegeutgifter på samme måte som man i 
dag får dekket sine offentlige legetjenester. 

 

Forslag 21 - Seniortilbud på Fornebu 

Fornebu har ingen tilbud i kommunal regi for seniorer per dags dato. Fornebu senioruniversitet 
(FSU), som er en del av frivilligheten og medlemsbasert, er nå eneste møteplass med faglig innhold. 
 

Bærum Arbeiderparti vil: 
• At Bærum kommune stiller ressurser til rådighet gjennom Fornebupiloten slik at 

Fornebulandets seniorer sikres et variert og regelmessig tilbud til alle. 
 

Forslag 22 - Aldersvennlig transport 

Demografisk utvikling tilsier at vi også i Bærum vil få en betydelig økning i antall seniorer i fremtiden. 

Mobilitet i hverdagen er et gode de fleste av oss nærmest tar som en selvfølge særlig så lenge vi også 

disponerer en bil vi selv kan kjøre.  

Det er store avstander i Bærum og kollektivtilbudet – særlig på tvers i kommunen – må styrkes 

betydelig skal vi kunne redusere bilbruken og få folk over på kollektiv transport. 

I Bærum tilbys noen servicelinjer (minibusser) som kjører fast rute et par ganger pr. dag og TT-kort for 

de som er ute av stand til å reise med kollektivtransport på grunn av en varig funksjonsnedsettelse.  

TT-ordningen er ment til fritidsreiser med drosje. Det er Akershus fylkeskommune som avgjør hvor 

mye tilskuddet blir. Satsen kan variere fra år til år. I 2023 var tilskuddet 3100 kr, men redusert til 2800 

kr i 2024 som er laveste sats. TT-kortet fungerer som et bankkort i Akershus, mens Oslo baserer kortet 

på antall reiser. Oslo har også ROSA BUSSER (i regi av Ruter) for seniorer 67+ og til vanlig lokaltakst. 

Dette er en dør-til-dør mulighet man-lør i tidsrommet 10-18 den enkelte bestiller etter behov. 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At TT-kortet skal baseres på antall reiser og ikke på beløp. 

• SUBSIDIÆRT: Satsene for TT-kort i Akershus skal økes slik at prisøkningen i 

taxinæringen ikke reduserer brukernes mulige fritidsreiser. 

• At Bærum tar initiativ for å opprette ROSA BUSSER for seniorer 67+ i kommunen. 

 

Forslag 23 - Gratis norskopplæring  
Gode språkkunnskaper er vesentlig for vellykket integrering og inngang til jobbmarkedet. I dag må en 
stor andel selv betale for å gå på norskkurs for å komme på B1 og B2 nivå. Dette er krevet i dag for de 
fleste jobber i Bærum Kommune. Det er mer gunstig og lønnsomt for kommunen å heller tilby gratis 
norskopplæring for å sikre at flere får muligheten til å komme seg inn i bedre betalte jobber. 
 

Bærum Arbeiderparti vil: 



• At norskopplæring må blir gratis for flyktninger og innvandrere i Bærum kommune, og  på 
landsbasis. 

• Individuelle språkkravene i Bærum Kommune, med den hensikt å ha tilpassede krav for de 
ulike kommunale stillingene. 

• Øke andelen av mennesker med flerkulturell bakgrunn i stillinger i Bærum kommune. 
 

Forslag 24 - Grønnere Bærum 

Bærum skal fortsatt være en attraktiv kommune med gode fellesarealer for alle. 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• Sørge for mer beplanting gatelangs og flere grøntarealer i Bærum. 

• Støtte fortsatt vern av Kalvøya. 

• Støtte fortsatt kulturvern av Løkkehaven. 

• Redusere CO2 utslippet i Bærum og nå klimamålene innen 2030. 

Forslag 28 - Faglig bemanning i barnehagene 

Bærum tilfredsstiller ikke kravene til faglig bemanning i barnehagene. Rekruttering og høyt 

sykefravær er utfordrende. Vikarer er mangelvare. 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At Bærum kommune må senest i budsjettet for 2025 bevilge tilstrekkelige midler til å 

oppfylle nasjonale krav 

• At Bærum må øke bemanningen utover minimumsnormen - noe som vil gjøre våre 

barnehager attraktive å jobbe i og minske sykefraværet. 

• At barnehageplassene må være tilgjengelig når barnet trenger den. 

 

Forslag 29 - Styrk SFO 

SFO er et viktig tilbud for mange av bærumsbarna. Det er kjent at tilbudet og kvaliteten varierer fra skole 
til skole. Dette kan medføre at barnas interesse for å delta på SFO er liten allerede i 3. klasse ved flere 
skoler. Har Bærum kommune har ikke tilstrekkelig oversikt over hvordan de ulike SFO ordningene 
praktiseres?  
 

Bærum Arbeiderparti vil: 
• At det nedsettes et utvalg som kan komme med innspill til kommunen om hva SFO har, kan 

og bør tilby. 
• At det utarbeides retningslinjer for hva skolene kan ta betaling for når det gjelder aktiviteter 

arrangert i SFO-tiden. 
• At forsikringsdekning ved hendelser utenfor skolens område i forbindelse med foreldrebetalt 

tillegg i SFO-tiden avklares. 
• At kommunen kartlegger mulige tilbud i skolens lokaler til elever 5.-7. trinn. 
• At elever med spesielle behov må også får tildelt ressurser til SFO  som ikke skal kommer fra 

skolens ordinære midler. 
 



Forslag 30 - PP-tjenesten i Bærum må styrkes 

I dag har PP-tjenesten i Bærum en dekningsgrad på 1 rådgiver pr 600 elever. Landssnittet er 1 rådgiver 

pr 500 (som i våre nabokommuner). Statsforvalter har påpekt betydelige svakheter ved 

spesialundervisning (tilrettelagt undervisning) i Bærum.  

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At PP-tjenesten styrkes ytterligere slik at vi når landsgjennomsnittet med minimum 1:500 

(PP-rådgiver per. antall elever) 

 

Forslag 31 - Enklere for barnefamilier 

Flere barn vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt samtidig som vi ser at fødselstallene i 
Norge faller. En av hovedgrunnene som oppgis for hvorfor ikke flere får barn, er at de rett og slett 
ikke har råd til det.  
 

I sentrale områder, hvor arbeidsplassene er, er det ofte dyrt å etablere seg. Statistikk tyder også på at 
mange barnefamilier er hardt rammet av renteøkninger og prisøkning. Økt økonomisk press på 
barnefamiliene har også gitt økt barnefattigdom, og vi ser en dalende fremtidstro hos de unge. Vi 
ønsker ikke at økonomi skal være styrende for hvorvidt en kan stifte familie eller ikke.  
 

Den enkleste måten å gjøre det mer attraktiv å få barn, og samtidig redusere barnefattigdommen på, 
er å bedre barnefamilienes økonomiske kår.  
 

Bærum Arbeiderparti vil: 
• Utrede ordninger for å redusere engangskostnader ved å få barn. 
• Øke barnetrygden. 
• Bygge flere boliger som unge voksne har råd. Disse boligene må være nært der det er 

arbeidsplasser.  
• Fortsette å gjøre SFO billigere, med et mål om gratis 12-timers plasser for alle klassetrinn. 
• Fortsette å gjøre barnehage billigere og mer tilgjengelig, med et mål om gratis kjernetid og 

rullerende opptak. 
• Bedre familieøkonomien, hverdagsstresset og folkehelse ved å sørge for at alle barn får 

gratis, sunn skolemat hver dag. 
• Sørge for at instanser som helsestasjonen, barnehage og skoler er kjent med og har 

tilgjengelig  informasjon om kommunens økonomiske og boligsosiale virkemidler rettet mot 
barnefamilier, og følger opp familiene basert på deres situasjon. 

• Styrke hensynet til barnets beste i sosialtjenesteloven. 
 

Forslag 32 - Vi trenger flere fagarbeidere! 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At Bærum Kommune må sikre at også de uten fullført grunnskole får mulighet for å ta 

fagbrev, delfag og praksisbrev. 

 



Forslag 33 - Gratis skolemat 

Gratis skolemat på videregående skoler i Akershus var en stor suksess, som Høyre kuttet så snart de 

overtok makten i fylket. Det at flere skoler velger å fortsette ordningen på egen regning viser hvor 

god ordning dette var. Vi må gjeninnføre gratis skolemat på VGS og i tillegg innføre dette på 

grunnskolen. 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At det skal være gratis skolemat på videregående skoler i Akershus. 

• At det skal innføres gratis skolemat på grunnskolene i Bærum. 

 

Forslag 34 - Utvikle en kompetansepakke for bruk av kunstig 

intelligens i skolen   
Skolen må stadig forholde seg til ny teknologi. Kunstig intelligens vil sannsynligvis påvirke alle jobber i 

samfunnet i fremtiden. Det er ikke uproblematisk, og både lærer og elever har nytte av hvordan de 

kan navigere mulighetene denne nye teknologien gir for problemløsning, læring og kommunikasjon. 

Lærerne kan ikke forventes å selv måtte finne ut av hvordan de skal forholde seg til disse verktøyene. 

Her er det et behov for et nasjonalt nivå i styringsstrukturen der læreplanverket for Kunnskapsløftet 

tar grep om nødvendig kompetanse i fremtidens samfunn. 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• Utvikle en utbredt kompetansepakke, som gir skolene faglig påfyll og støtte til å utvikle 

kompetanse og praksis innenfor kunstig intelligens koblet opp mot etisk bruk og vurderinger.  

• Åpne for lisenser for programvaren som lærerne og elevene kan bruke, etter læreres egne 

nyttevurdering.  

 

Forslag 38 - Mineraler og gruvedrift 

Det grønne skiftet krever økt tilgang på flere sjeldne mineraler. I dag utvinnes de fleste av disse 

mineralene i deler av verden hvor det er få miljøkrav og mye av arbeidet gjøres i slavelignende 

tilstand. Tilgang på sjeldne mineraler er også pekt på som en sikkerhetspolitisk utfordring hvor 

europeiske land i dag er sårbare og avhengig av import fra bl.a. Russland og Kina.  

 

Samtidig tilbyr utvinning av mineraler økonomiske muligheter som arbeidsplasser og stor inntjening. 

Norge er et geologisk interessant område og det er foreløpig gjort flere interessante funn av 

nødvendige mineraler. Norge bør gripe mulighetene innen mineralutvinning, men må samtidig passe 

på at det blir gjort innenfor miljømessig forsvarlige rammer og at gevinstene kommer det norske folk 

til gode.  

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At regjeringen gjennomfører arbeidet med ny minerallov som foreslått av 

minerallovsutvalget  



• At det innfører grunnrentebeskatning på utvinning av særlig verdifulle mineraler, for eks. 

Sjeldne jord mineraler (RER) eller kritisk råmaterialer (CRM) 

• At statlig eierskap vurderes for å sikre det norske folk gevinsten fra utvinning av deres 

naturressurser. 

 

Forslag 41 - Ny makt- og demokratiutredning 

I 2023 markerte vi 20 år siden forrige makt- og demokratiutredning ble levert. Denne pekte på 

styrker og svakheter i datidens norske demokrati, og hvordan samfunnsutviklingen påvirket det. 

Siden da har det skjedd mye. Både Norge som samfunn, teknologien vi bruker i hverdagen, klimaet 

og den geopolitiske situasjonen er annerledes. Det er på tide med en ny makt- og 

demokratiutredning.  

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At det gjennomføres en ny makt- og demokratiutredning 

 

Forslag 43 - Stanse volden på Gazabredden 

Norge må jobbe for en varig humanitær våpenhvile og hindre folkemord og arbeide for en rettferdig 
fredsløsning basert på internasjonslat rett, FNs vedtak og resolusjoner. Ved utgangen av 2023 har 
mer enn 30,000 mennesker mistet livet i Gaza. Mer enn 10,000 forsvarsløse barn har blitt drept som 
en konsekvens avfor den systematiske bombarderingen av Israels angrep. Vi må bruke alle krefter til 
å bidra til en stans av overgrep og fordrivelse av palestinere på Gazastripen og Vestbredden. 
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• At som en del av arbeidet med å realisere tostatsløsningen, skal Norge anerkjenne Palestina 

som stat. 
• Stanse våpensalg til Israel. 
• Jobbe for en umiddelbar våpenhvile på Gaza og Vestbredden. 

 

Forslag 45 - Nye Servicejobber 

Flere og flere har behov for noe ekstra hjelp i hjemmet. Dette kan være på grunn av alderdom, for å 
få tidsklemma til å gå opp i perioder eller ha andre årsaker. I dag blir mange av denne typen «små» 
jobber gjort svart, det er hverken bra for den som utfører tjenesten, den som kjøper den eller 
fellesskapet.  
 

Et skattefradrag for husholdningstjenester kan gi mindre svart arbeid og gi flere muligheten til å 
benytte slike tjenester. Våre nordiske naboland, og flere andre land, har slike skattefradrag. Et slikt 
fradrag kan redusere svart arbeid, gjøre det lettere å kombinere omsorgsoppgaver med jobb eller bo 
hjemme lenger. Erfaringene fra andre land tilsier at et staten også ender opp med å tjene penger når 
disse tjenestene ikke lenger er en del av den svarte økonomien.  
 

Bærum Arbeiderparti vil: 
• Utrede muligheten for et økt skattefradrag for husholdningstjenester. 

 



Forslag 48 - Bærum har blitt grønnere – klimaregnskapet må 

justeres 

 
Bærum kommune viser på sine nettsider et klimaregnskap som er ajourført til 2019. 

Den siste søylen viser utslipp på ca. 160.000 tonn CO2-ekvivalenter.  I dette regnskapet er det ikke vist 

hvor store de naturlige opptak er innenfor kommunens grenser. Ifølge den nye kommuneloven 

delområde 7, §25.2 skal alle tiltak rapporteres og godkjennes av de folkevalgte i kommunen. Det må 

også gjelde klimaregnskapet. 

 

 Ved all rapportering skal både fordeler og ulemper beskrives. Det gjelder også fordelene ved økt CO2 

i atmosfæren i Bærum.  Mer CO2 har ført til at Bærum har blitt grønnere. NASA og Copernicus (ESA) 

måler bladindeks. DVS hvor mye blader det er på trær og gressmark. Bladindeks 1 betyr en at arealet 

av blader tilsvarer landarealet. Bladindeksen over Bærum var 2,8 i juli 2023 ifølge NASA 

satellittmålinger. Den har økt med 0,25 siden 2000. I samme tidsrom har globalt CO2 økt med 13%. 

Det antas at 70% av økningen av bladindeks skyldes mer CO2 (NASA). 

 

Ut fra bladindeks og lengde av vekstsesong (NIBIO) kan opptak av CO2 regnes ut. For Bærum har jeg 

beregnet et opptak på 1,45 millioner tonn, som er ca. 9 ganger så mye som utslippene. Det som 

vokser i hagene og langs veikanter er omtrent det samme som utslippene. De økte opptak av CO2 gjør 

Bærum grønnere. Avlingene øker både hos bønder og i villahagene. Dyrelivet i skogen har mer skygge 

og finner mer næring. Flere blader på trærne kjøler bakken og trærne blir mer tørkebestandige. Øket 

vekst minsker flom og erosjon og gjør det bedre å leve i Bærum. Disse positive effektene må også inn i 

regnskapet. 

 

Hvor mye som lagres av utslipp i Naturen er beregnet for hele Norge, hvor klassifisert skog utgjør ca. 

1/3 av landområdet. Her lagres 41% av Norges årlige utslipp. I Bærum utgjør klassifisert skog 2/3 av 

landområdet. I tillegg lagres CO2 i dyrket mark, villahager og i veikantene. Det er god grunn til å anta 

at Bærum allerede er netto null når det gjelder utslipp. Dette må synliggjøres i kommunens 

klimaregnskap. 

 

Bærum Arbeiderparti mener:  



• At Bærum kommunes klimaregnskap må godkjennes av de folkevalgte etter kommune-lovens 

delområde 7, §25.2. Det må også vise beregnet naturlige opptak og lagring av CO2 innenfor 

kommunens grenser. 

 

Forslag 49 – Naturavgift 

For å løse naturkrisen og nå målene i naturavtalen må det innføres flere og sterkere virkemidler i 
natur- og arealforvaltningen. Oppnåelse av mål i naturavtalen forutsetter trolig også at det bevilges 
betydelig høyere summer til finansering av naturrestaurering og andre relevante miljøtiltak. Et mulig 
virkemiddel som både kan gi redusert arealbruk og være en mulig kilde til finansiering av miljøtiltak, 
er naturavgift (prising av naturinngrep). En naturavgift kan favne bredt, og vil kunne påvirke all 
arealforvaltning, og kan derfor bli et viktig og kraftfullt supplement til dagens virkemiddelbruk. 

Naturavgift har vært trukket fram av en rekke ekspertutvalg de siste 20 – 30 årene, senest av 
Klimautvalget 2050, men det har ikke kommet noen konkrete politiske forslag for å innføre dette. 
Samtidig har det blitt stadig tydeligere at det kreves flere og sterkere virkemidler i natur og 
arealforvaltningen.  

Rapporter fra det internasjonale naturpanelet (IPBES) dokumenterer at verden forbruker natur i en 
skala som ikke er bærekraftig. Det store forbruket av natur har store miljø- og samfunnsmessige 
konsekvenser og omtales nå som en global krise sammenlignbar med klimaproblemet. Den viktigste 
årsaken til naturkrisen verden og Norge står overfor er arealbruksendringer og nedbygging av natur. 
Dette har blant annet kommet til synet i den seneste kartleggingen av nedbygget natur gjennomført 
av NRK, og har skapt stort engasjement blant folk. 

I desember 2022 ble det inngått en internasjonal avtale som setter høye mål for naturvern og 
bevaring av naturmangfold. Dersom det skal være mulig å nå de nye internasjonale målene for 
naturforvaltning må politikken legges om og det må innføres virkemidler som reduserer 
nedbyggingen og øker omfanget av vern og restaurering av natur. 

Bærum Arbeiderpartiet mener: 

• At naturavgift skal utredes 

 

Forslag 50 - Omstilling til nullutslippssamfunnet 

Et enstemmig klimautvalg foreslo i høst at Norge burde utarbeide en strategi for sluttfasen av norsk 
petroleumsvirksomhet, og at denne legges frem for Stortinget så raskt som mulig, samt at det ikke 
gis ytterligere tillatelser til leting og utvinning eller plan for anlegg og drift inntil en slik strategi er 
ferdigstilt.  
  
Bakgrunnen for dette er at Norge har vedtatt en klimalov som sier at vi skal være et 
lavutslipspsamfunn i 2050. Dette innebærer at vi må kutte utslippene mellom 90 – 95%, fra rundt 50 
millioner tonn CO2 i 1990 til 2,5 – 5 millioner tonn CO2 i 2050. Ved klimatoppmøtet i fjor ble verden 
nylig enige om at vi skal omstille vekk fra fossil energi frem mot 2050.  
 

Det er altså ikke lenger snakk om hvilke utslipp vi skal kutte, men hvilke utslipp som det ikke er mulig 
å kutte innen 2050. Så og si alle utslipp må bort, også utslipp fra petroleumssektoren. 
  
En pause fra ny aktivitet, betyr ikke pause i aktiviteten. Utredninger fra klimautvalget viser at leting, 
utvikling og utbygging typisk tar 10 til 13 år fra tillatelse er gitt til produksjon kan begynne, og at 
produksjonen deretter typisk varer i 20 til 50 år. Investeringene i 2022 var de høyeste noen gang, på 

https://files.nettsteder.regjeringen.no/wpuploads01/sites/479/2023/10/Klimautvalget-2050.pdf
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2017-06-16-60


rundt 270 milliarder kroner. Dette innebærer betydelig aktivitet i svært mange år fremover. Med 
andre ord er ikke dette et spørsmål om vi er for eller mot petroleumsindustrien – den skal vi ha i 
mange år fremover – men om vi er for eller mot å ha en styrt og langsiktig omstilling, eller en mer 
uplanlagt og brå omstilling. 
  
Arbeiderpartiet må ta lederskap for utviklingen som uansett kommer. Omstillingen vi står overfor må 
skje sammen med fagbevegelsen og industrien, slik at vi opprettholder vekst, arbeidsplasser og 
fordeling. Jo lengre vi venter med å omstille oss, jo mer smertefullt vil det trolig bli. Begynner vi nå 
kan vi sikre stabil aktivitet og bærekraftig omstilling i tråd med klimamålene og vanlige folks 
interesser. 
  
Bærum Arbeiderparti mener: 

• Norge skal utarbeide en strategi for sluttfasen av norsk petroleumsvirksomhet, og at denne 
legges frem for Stortinget så raskt som mulig 

• Strategien skal utarbeides gjennom bred involvering, spesielt med fagbevegelsen og 
industrien 

 

Forslag 51 - Samfunnstjeneste for alle  

Fellesskapet har behov for alle, og alle kan bidra til fellesskapet. Derfor er samfunnstjeneste en god 
ide. 

Vi står overfor en ny sikkerhetspolitisk situasjon. I en tid med polarisering og uro, er det også viktig 
med fellesarenaer der man blir kjent med folk fra hele landet og med ulik bakgrunn, slik at man 
knytter  bånd og fellesskap sammen. En obligatorisk samfunnsplikt for alle vil kunne bidra til å løse 
alle disse utfordringene.  

Detaljene i en slik ordning må utarbeides videre. Verneplikten bør inngå som en del av en bredere 
samfunnstjeneste. Andre aktuelle områder er eldreomsorgen, frivillighet, klima og miljøtjenester, 
arbeid med unge som faller utenfor. Samfunnstjenesten må bli så god at alle både gir et viktig bidrag, 
og opplever tjenesten som givende og lærerikt.  
 

Bærum Arbeiderparti mener: 
• Det utredes hvordan det kan innføres en god og meningsfull, obligatorisk samfunnstjeneste 

for alle. 
 

Forslag 52 - Nedbygging av norsk natur 

 

NRK har i flere reportasjer vist hvordan norsk natur bygges ned bit for bit. Natur ødelegges gjennom 

tiltak som ikke kan reverseres og som i sum medfører store miljøødeleggelser.  

 

Ifølge Miljødirektoratet er årlige utslipp fra arealbruksendringer i Norge på om lag 2 millioner tonn 

CO2-ekvivalenter, eller omtrent fire prosent av de totale norske utslippene, slik de rapporteres til FNs 

klimakonvensjon. Det aller meste av dette skyldes at grønne arealer bygges ned. Fra 1990 til 2019 ble 

det bygget ned om lag 50 kvadratkilometer i Norge per år. 75 prosent av dette var skog. Nedbygging 

av produktiv skog og myr gir størst utslipp per arealenhet. 

 



Mellom 1990 og 2019 sto ulike former for bebyggelse (boliger, fritidsboliger, næringsbygg, med mer) 

for om lag 43 prosent av den totale nedbyggingen, mens veibygging (traktor- og skogsbilveier, private 

veier, offentlige veier, med mer) sto for rundt 26 prosent. 

De resterende 30 prosentene av totalt nedbygget areal i perioden skyldtes bygging av kraftlinjer (10 

prosent), grustak/steinbrudd (9 prosent), bygg for idrettsformål (6 prosent) og annet (5 prosent), 

ifølge Miljødirektoratet.  

 

For 9 av 10 av de truede artene på rødlista er det arealendringer som er hovedtrusselen, ifølge 

Sabima. En tredel av de truede artene sliter på grunn av opphør av slått og beite som fører til 

gjengroing av kulturlandskapet. Kommersielt skogbruk gjør livet vanskelig for 41 prosent av de truede 

artene. Andre naturinngrep som truer naturmangfoldet er veibygging og småkraftverk som bygges 

inn i elver og fosser. 

 

Østre Bærum partiavdeling mener det mangler effektive virkemidler og tilstrekkelig kompetanse og 

oversikt i forvaltningen for å ivareta naturen. For eksempel er mange tiltak innen landbruket og 

kraftforsyning unntatt fra lokalpolitisk kontroll gjennom omfattende unntak i plan- og bygningsloven. 

Det er behov for å gjennomgå og justere de fleste av dagens virkemidler som regulerer arealbruk og 

arealbruksendringer, og i tillegg utforme nye virkemidler. FNs system for naturregnskap er et mulig 

verktøy som kan brukes for å gi bedre oversikt. Det må være mulig å styre unna de mest verdifulle 

naturområdene i tidlig fase av alle typer utbygginger. 

 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• at virkemidlene for å ivareta naturen må styrkes.  

• Virkemidler må speile hvordan  kommunene ivaretar balansen mellom utvikling og bevaring av 

naturområder 

 

Forslag 53 - Stenging av GSM-nettet må konsekvensutredes  
Ifølge Nasjonal kommunikasjonsmyndighet (NKOM) har mobiloperatørene varslet at de ønsker å fase 

ut GSM-nettene (også kalt 2G) i løpet av 2025.  

 

NKOM opplyser at tjenester som i dag benytter GSM/2G og som vil kunne bli berørt, er blant annet 

trygghetsalarmer, heistelefoner/-alarmer, husalarmer for innbrudd og brann, fjernstyring av varme, 

som for eksempel «ring hytta varm», helserelatert kommunikasjonsutstyr, fotlenker og 

overvåkningstjenester for vann- og avløpstjenester for vannverk, vannmålere, kloakk- og renseanlegg. 

Det er fortsatt også en del mobiltelefoner i bruk som bare støtter 2G. 

 

Det er i dag mobiloperatørene selv som tar avgjørelsen om utfasing av mobilteknologi ut ifra 

forretningsmessige og nettverkstekniske vurderinger. 3G-nettene ble slukket i 2020, og 

mobiloperatørene har varslet at de ønsker å fase ut 2G-nettene i løpet av 2025. 

 

Samtidig slår UNICEF-rapporten “Places and spaces” fast at vi nordmenn kjøper og kaster mest 

elektronikk i hele verden – 26 kg per innbygger i 2019, ifølge NTB. Til sammenligning er dette tallet 

under 10 kg per innbygger i land som Mexico, Colombia og Chile.  

 

Dårlig regelverk rundt gjenvinning og tidvis ulovlig eksport av slikt avfall kan bidra til at barn i det 

globale sør blir utsatt for luftforurensning og miljøgifter som er skadelig for barns helse og 



hjerneutvikling. Med andre ord – nordmenns levevaner bidrar til dårligere folkehelse andre steder i 

verden, ifølge NTB-artikkelen.  

 

Østre Bærum partiavdeling mener at mobilnettene er en viktig del av infrastrukturen i Norge, og det 

kan ikke være mobiloperatørenes egne forretningsmessige og nettverkstekniske vurderinger som skal 

legges til grunn for avvikling av infrastruktur eller ikke. Teknologiendringer medfører at mye 

elektronisk utstyr må skiftes ut. Staten har anledning til å stille krav ved tildeling av konsesjoner og 

frekvenser, og må benytte de mulighetene dette gir til å sørge for at samfunnsmessige vurderinger 

vektlegges i bred forstand. Staten må sikre at kostnadene for privatpersoner, næringsliv og 

kommuner, samt miljøkonsekvensene også tas i betraktning.  

 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• at mobiloperatørenes ønske om utfasing av GSM/2G må konsekvensutredes. Staten må sørge 

for at GSM/2G opprettholdes dersom de samfunnsmessige konsekvensene taler for det.  

 

Forslag 55 - Inkludering for ungdommen vår på Vøyenenga. 

Ungdomsklubber og fritidsklubber er et viktig forebyggende tiltak i nærmiljøene. Ungdom trenger 

kort reisevei skal de benytte seg av gode tilbud. 

For ungdommen som bor på Emma Hjort og Vøyenenga er det langt å gå til nærmeste fritidsklubb på 

Dønski. En lang tur langs hovedvei og under broer kan virke skremmende for mange unge. 

 Vi ser det er økende behov for å få flere steder ungdommene kan «henge». Vi er i en tid hvor 

nettbrett, pc og sosiale arenaer er på vei til å ta over alle relasjoner ungdommen har. En stor økning i 

ungdomskriminalitet, vold og utenforskap skaper stor bekymring for flere. 

Hva grunnlaget for dette er kan man spekulere i, men vi må jobbe forebyggende og ta del i barn og 

ungdoms hverdag. Man kan tydelig se at det er få barn i gata, men mange barn inne. Ved å ha en 

klubb på Vøyenenga ville man kunnet lokke barn og unge ut i trygge omgivelser.  

Ungdomsklubb skal ikke komme i konkurranse med andre tilbud.  Klubben ønsker vi skal være i 

kommunal regi.  

Ved å få en klubb i område ville man oppmuntre til å komme seg inn og møte trygge voksene 

personer. For øyeblikket ser man barn og unge henge på betong parken og ved bensin stasjonen.   

Ved å få en klubb med trygge voksne vil barn og unge ha mulighet åpne seg og fortelle om ting di 

eventuelt ikke kan snakke med foreldre om. Dette kan virke forebyggende på både kriminalitet og 

utenforskap så vel som skoledropouts. Ikke minst utenforskap. Forebygging av kriminalitet, 

utenforskap og sosial isolasjon er viktig både for personen det måtte gjelde, men også for fellesskapet 

som helhet. Å føle på disse tingene kan ofte føre til rus og andre vansker som kan føre til en stor 

kostnad for kommunen. 

 I nærheten fins alt en skatepark og en slalåm bakke. Men vi har ikke noe sted ungdommene kan være 

inne i trygge omgivelser og sosialisere seg. Man kan med trygghet si at en ungdomsklubb bidrar til 

felleskap, hjelper med inkludering og integrering. På klubber møter man nye og gamle bekjente og 

kan prøve seg på spill og kokkekunst. 

 

Bærum Arbeiderparti mener: 



• Det må etableres en kommunal ungdoms- og fritidsklubb i området ved Emma Hjort og 

Vøyenenga. 

 

Forslag 56 - Integrering og bosetting av flyktninger og asylsøkere. 

Bærum kommune har noen steder mange boliger for vanskeligstilte samlet i samme område/bomiljø. 

Boligene er stilt til disposisjon for mange ulike grupper, også personer med sammensatte utfordringer 

med bl.a. rus. Der dette i for stor grad preger nabolaget kan det være dårligere forutsetninger for god 

integrering av flyktninger og asylsøkere, f.eks. familier med små barn. Det vil være bedre om 

kommunen i større grad kunne bosette flyktninger og asylsøkere i mer varierte bomiljø og i ulike deler 

av kommunen. 

 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• at Bærum kommune skal erverve boliger for flyktninger og asylsøkere i ulike deler av 

kommunen, i ulike bomiljø og slik at det ikke bosettes for mange flyktninger og asylsøkere på 

samme plass. Dette for å gi best mulig forutsetninger for god integrering i lokalsamfunnet. 

 

Forslag 57 - Sikre kollektivtrafikk-tilbudet på Sollihøgda. 

Arbeiderpartiet har arbeidet for gode kollektivtilbud også ytterområdene hvor det er lite 

trafikkgrunnlag. Arbeidet har bl.a. medført at busstilbudet til Sollihøgda ble noe bedre. Når nye E16 

om litt står ferdig vil mesteparten av trafikken gå i tunnel under Sollihøgda. I utgangspunktet gjelder 

dette også ekspressbusser og fjernbusser. Planlagte bussholdeplasser ved Sollihøgda vil ligge langt fra 

bebyggelsen. De nye avkjøringene fra nye E16 har rundkjøringer med noe begrenset diameter med 

redusert framkommelighet for store busser. Dette kan ytterligere true bussforbindelsene på 

Sollihøgda, og avkjøring fra nye E16 vil uansett være tidkrevende og utfordre rutetider. Sollihøgda 

ligger dessuten igjen på en fylkesgrense, slik at kollektivtilbudet krever samspill mellom to 

fylkeskommuner. Det er derfor viktig at Bærum Arbeiderparti følger opp bussforbindelsene til 

Sollihøgda når nye E16 står ferdig. 

 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• arbeidet for gode kollektivtilbud i alle områder må fortsette, og inkludere å jobbe for at 

busstilbudet på Sollihøgda er godt når nye E16 står ferdig og trafikken i alle hovedsak går i 

tunnel under Sollihøgda og fjernbusser i utgangspunktet ikke får holdeplass der. Blant annet 

bør matebusser til Smestad/Skui og Sandvika vurderes. 

 

Forslag 58 - EN GOD OPPVEKST KREVER KVALITET I SKOLEN 

Bærum kommune scorer svært dårlig på barnehagedekning og eldreomsorg, og her har 
Arbeiderpartiet en politikk som skal styrke velferdstjenestene og bidrag til trygghet for svake 
grupper. Imidlertid ser vi nå en ny krise under oppseiling, og foreldre i kommunen er nå bekymret for 
grunnskolen i Bærum etter at det nå er vanskelig å rekruttere faglærere og klasseforstandere i 
barneskolen.  



Bærum kommune scorer relativt godt grunnskole i kommunebarometeret for 2023. Imidlertid viser 
de relativt gode resultatene at det likevel er utfordringer i Bærumskolen som skyldes at det er 
vanskelig å rekruttere og beholde kvalifiserte lærere i Bærumskolen over tid.  

Det er kjent at: 

• Tariffulikhet mellom Oslo og Bærum. Osloskolen har 2-3 lønnstrinn bedre lønn enn Bærum.  
• Det er færre søkere på stillingene nå enn tidligere og selv gunstig georgrafisk plasserte skoler 

sliter med rekrutteringen. 
• Sykefraværsutvikling i Bærumsskolen er urovekkende og er nå oppe i 10% mot 5-6% før 

pandemien.  
• Bærumskolen er der nyutdannede lærere får sin første jobb, men på grunn av prisene som er 

på boliger i Bærum, utholder de en pendlertilværelse til de får jobb der de bor.  

Årsakene til at rekrutteringsproblemer er i Bærumsskolen er flere og sammensatte, men en 
hovedårsak er at lønnen er høyere i Oslo, offentlig transport er utilstrekkelig samt at bokostnadene i 
Bærum er høye. Haslum Arbeiderpartilag vil påpeke at for å sikre gode velferdstjenester og 
kommunenes evne til å løse sine oppgaver, må virkemidler som lønn, rimelige boliger og etablere 
gode tverrfaglige miljø rundt barna være en god investering for å sikre gode liv for de unge som 
vokser opp. 

 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• Bærum kommune må utarbeide en strategi for å sikre at skolene har gode og kvalifiserte 
lærere over tid. Dette forutsetter analyse og kunnskap om de faktiske forhold. 

• Lærernes lønnsnivå i Bærum skal være konkurransedyktig 
• Finne modeller som sikrer at SFO finansieres gjennom et spleiselag mellom staten, 

kommunen og foreldrene 
• Arbeide for at elever med vedtak om spesialundervisning får undervisningen de skal ha i 

henhold til vedtak 

 

Forslag 59 – Bærum som en fremtidsrettet kommune  
• Velferdsstaten skal også i fremtiden være tuftet på tillit til at befolkningen yter etter evne og 

får etter behov.   
 
Haslum arbeiderpartilag fremmer følgende forslag til årsmøtet i Bærum Arbeiderparti for å ivareta en 
fremtidsrettet og klimaklok kommune:  

• Ved kommunenes planprosess må det tas hensyn til at en eldre befolkning vil ha større behov 
for universell utforming og tilgjengelighet. Når viktige tjenester bør det planlegges for 
seniorboliger i nærheten som kan tilrettelegge for at de eldre kan klare seg hjemme i egen 
bolig lengst mulig.   

• Det må tilrettelegges for at kommunalt ansatte rekrutteres og beholdes i kommunen. Det må 
legge til rette for at kommunen har rimelige og nøkterne boliger som alle har råd til å kjøpe 
og leie.   

• Markagrensen skal være absolutt i Bærum. Vern av matjord og natur skal være styrende. 
Utvikling av kommunen må skje på allerede utbygde arealer. Dette vil innebære at 
eksisterende bebygde områder må moderniseres og utvikles i tråd med nye behov.  

• Bærum kommune må kartlegge verneverdige naturtyper i kommunens arealplaner for å ta 
vare på det biologiske mangfoldet.      

 



 

Forslag 61 – Vestkorridoren   
 

Bærum Arbeiderparti vil:  

• Fullverdig utbygging av E18 vestkorridoren til Drengsrud i Asker, må sikres i kommende 

Nasjonale transportplan. E18 må legges i tunnel under Sandvika.   

 

Forslag 63 – Salg av statlig eiendom    
Ved salg av statlig eiendom må kommune/fylkeskommune ha forkjøpsrett til 
eiendommene.    
 

Forslag 65 – Norsk nasjonal farmasøytisk industri     
Arbeiderpartiet har tatt noen viktig grep for å stake ut en ny kurs for norsk farmasøytisk industri i 

offentlig regi. Bærum Arbeiderparti mener det må satses langt kraftigere på statlig farmasøytisk 

industri for at tiltakene raskt skal gjøre en vesentlig forskjell for landets egenforsyning av medisiner, 

vaksiner og beredskapsmateriell. Tiltaket er også viktig for å bidra til at befolkningene i den tredje 

verdens får bedre tilgang til gode, rimelige legemidler, vaksiner og beredskapsmateriell.    

 

Forslag 66 – Grunneierbidrag ved nedgravning av høyspentkabler i 

bakken      
Det må åpnes adgang for å at det skal kunne ytes grunneierbidrag ved nedgravning av 

høyspentkabler i bakken. 

 

Forslag 67 – Grønn omstilling og kjernekraft      
For å kunne tilby stabil og tilstrekkelig strømforsyning til store industrianlegg i Norge, som 

offshore olje og gass, Melkøya, smelteverk og annen kraftkrevende industri og etablering av 

Google datasenter trenger vi mer regulerbar kraft.  

Kjernekraft er en regulerbar og stabil kraftkilde som kan bli en viktig del av den norske 

energimiksen. 

Bærum Arbeiderparti mener: 

• Arbeiderpartiet må ha en energistrategi som omfatter alle energiformer, og må derfor 

inkludere kjernekraft. 

 

 



Vedtektsendring 
 

Forslag I - Formalisere frist for offentliggjøring av Valgkomitéens 

innstillinger før årsmøtet til Bærum Arbeiderparti 

Endre linje i §3 av vedtektene til Bærum Arbeiderparti:  
 

Endre: 
Valgkomitéens innstillinger legges fram så tidlig som mulig og senest ved årsmøtets start. 
 

Endre til: 
Valgkomitéens innstillinger sendes ut sammen med sakspapirene til årsmøtet. 
 


